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Stimate Domnule Ministru,

În anul 2015 a fost introdus formularul 088 cu scopul reducerii evaziunii fiscale, măsură 

ce a dus la noi operațiuni birocratice și nu a produs nicio îmbunătățire semnificativă a colectării 

TVA. Mai mult decât atât, formularul a prezentat o serie de carențe precum: lipsa informațiilor 

cu privire la natura activității desfășurate, modalitatea în care se va desfășura activitatea firmei, 

sursele de finanțare ale afacerii etc.De asemenea, formularul nu oferea transparență în ceea ce 

privește procedura de evaluare a riscului în funcție de care se acordă sau se anulează codurile de 

TVA ale companiilor — această procedură fiind încă în vigoare chiar și după eliminarea 

formularului. Toate aceste aspecte, precum și faptul că formularul a fost eliminat la doar doi ani 

de la aplicare ne face să ne întrebăm dacă într-adevăr această măsură a fost una eficientă.

Un caz asemănător îl reprezintă și declarația 394 ce a fost introdusă în anul 2016. În 

această declarație sunt raportate o serie de date care sunt utile doar din punct de vedere statistic 

și, mai mult decât atât, volumul mare de date colectate poate conduce la multe erori și creează 

birocrație suplimentară oferind noi motive de amendare a contribuabilului.
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În cadrul Programului de Guvernare 2017-2020 s-a prevăzut inițial ca mecanismul de 

plată defalcată a TVA-ului să fie introdus începând cu data de 1 septembrie 2017. Ulterior, 

datorită reacțiilor cu privire la rapiditatea prin care se dorea introducerea unei măsuri atât de 

complexe, s-a luat decizia de amânare a implementării opționalede la 1 octombrie a.c. și 

obligatorii începând cu 1 ianuarie 2018.

Ținând cont de informațiile prezentate mai sus, domnule ministru, doresc să vă adresez 

următoarele întrebări:

1. Înainte de a lua decizia de a implementa mecanismul de plată defalcată a TVA-ului a 

existat, tn prealabil, un studiu de impact prin care să fie demonstrat faptul că această 

măsura va contribui la combaterea evaziunii fiscale?

2. Care sunt domeniile în care există un grad ridicat de evaziune fiscală? Vă rog să îmi 

prezentați și o situație statistică care să susțină afirmațiile.

3. Care a fost efectul implementării formularului 088 asupra combaterii evaziunii fiscale?

4. După implementarea formularului 088și a declarației 394, a avut loc o analiză a 

impactului pe care acestea l-au avut în combaterea evaziunii  fiscale? Dacă da, care sunt 

rezultatele acestor analize?

5. Ținând cont că actuala procedură de atribuire a codului fiscal nu este transparentă, iar 

contribuabilii nu au posibilitatea de a afla ce documente au condus la decizia de 

invalidare / neacordare a codului de TVA, ce măsuri se întrevăd în a remedia această 

problemă?

Solicit răspuns scris.

Data Senator, S^viaMonica Dinică

Adresa: Calea 13 Septembrie nr. 1-3, sectr^-SACăPVll București
Tel.: 021 414 1111; 021 316 03 00, interior: 2611 și 2874
E-mail: silvia.dinica@senat.ro -

mailto:silvia.dinica@senat.ro

